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Liberecký kraj poctil návštěvou velvyslanec Albánské republiky v České a Slovenské republice
J.E. p. Qazim TEPSHI. Setkal se s hejtmanem Libereckého kraje Petrem Skokanem, prorektorem
Technické univerzity v Liberci Oldřichem Jirsákem, starostou Jablonce nad Nisou Petrem
Tulpou a generálním ředitelem Preciosy Stanislavem Kadlecem.

„Obsáhli jsme tak většinu témat která obě strany zajímala – turistika, cestovní ruch, vzdělávání  i
podnikání,“ hodnotil po jednání v sídle kraje a na Ještědu Petr Skokan.

„Mezi našimi zeměmi nikdy nebyly problémy a tak existuje mnoho možností, jak spolupracovat. U
vás i u nás žijí přátelští lidé, říkáme  také, že nemáme ošklivé obličeje,  a tak nic nebrání tomu,
abychom navázali kontakty v oblasti vzdělávání, cestování i podnikatelské sféře,“ reagoval
velvyslanec.

Zaujal jej například návrh prorektora TUL Oldřicha Jirsáka, aby na liberecké univerzitě
studovali albánští studenti.

„Nabízíme zahraničním zájemcům po roční stáži, kdy se naučí česky, studium v češtině,  a tudíž
bezplatné,“ vysvětlil prorektor.

„Liberecká univerzita má mnoho předností, jednak za ni hovoří výsledky pedagogické, tak i
vědeckého výzkumu, jednak je schopna ubytovat na svých kolejích sto procent studentů v Liberci,
snad jako jediná vysoká škola v České republice. Jsou tu také například daleko nižší životní náklady
než třeba v Praze. Rychlé autobusové a silniční spojení do hlavního města, blízkost hranic
s Německem a Polskem pak dávají studentům další možnosti rozvoje,“ doplnil hejtman.

Velvyslanec přislíbil, že po návratu do vlasti zprostředkuje  kontakt s Technickou univerzitou
v Tiraně a bude hovořit s ministrem školství i cestovního ruchu.

„Máme v zahraničí desítky tisíc studentů, tady v Česku  jen šedesát. Bylo by dobré tento počet hodně
navýšit,“ poznamenal.

Quazim Tepshi se dále zajímal o význam liberecké spalovny, o Centrum Babylon a dokonale jej
nadchl hotel a televizní vysílač na Ještědu.



„Jako bych měl právě odletět do vesmíru,“ vyznal se velvyslanec, který na závěr návštěvy pozval
hejtmana a všechny občany Libereckého kraje k návštěvě Albánie.

„Máme také krásnou zem jako vy, přírodu, hory až <?xml:namespace prefix = st1 />2800 metrů
vysoké, a navíc 320 kilometrů mořského pobřeží,“ upozornil s tím, že do Albánie se na podzim
chystá i prezident Václav Klaus a na jaře příštího roku premiér Mirek Topolánek se stovkou
manažerů.

„Věřím na lásku a přátelství, ale ta se nedají dělat na dálku. Chce to osobní kontakty,“ poznamenal
Quazim Tepshi s úsměvem.

V obdobném duchu se nesla i návštěva firmy Preciosa v Jablonci nad Nisou, kde velvyslanec
hovořil se starostou města Petrem Tulpou a  generálním  ředitelem společnosti Preciosa
Stanislavem Kadlecem.

„Informace, které nám řekl pan velvyslanec, předáme hospodářské komoře, našim tour operátorům a
dalším podnikatelům nejen v cestovním ruchu, také školám, sportovním oddílům i kulturním
zařízením a spolkům,“ přislíbil starosta, který pozval albánského velvyslance k nejméně
jednodenní návštěvě města, i když si podle něj pan velvyslanci na začátek vybral hned to
nejlepší – firmu Preciosa.

„Máme ale  mnoho zajímavostí, které by mohly pana velvyslance zaujmout – třeba další firma
Bižuterie – Česká mincovna,  pochlubit se můžeme novým lustrem, který věnovala Preciosa kostelu, a
mnoho dalších,“ dodal.
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